
 

ZÁPIS Z 24. SCHŮZE SK RVŠ 

(STÁLÉ ZASEDÁNÍ 2021–2023) 

16. 06. 2023, Univerzita Karlova, kampus Hybernská 

 

Počet lidí s hlasovacím právem: 15 (delegáti + náhradníci s hlasovacím právem) 

 

1. ZAHÁJENÍ 

Schůzi zahájil předseda M. Farník, který přivítal všechny členy pléna na půdě UK. M. Farník zkonstatoval 

usnášeníschopnost a požádal přítomné, aby schválili skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Farník. 

 

Usnesení č. 1: SK RVŠ schvaluje skrutátory ve složení: M. Horváth a M. Farník. 

PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

M. Farník následně představil program 24. schůze a požádal o jeho schválení v následující podobě: 

Program jednání: 

1. Schválení programu 24. schůze 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje program 24. schůze. 

2.  Informace z Předsednictva SK RVŠ 

 Návrh usnesení: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

3. Informace z Předsednictva RVŠ 

4. Změna statutu Ceny Jana Opletala 

 Návrh usnesení: SK RVŠ schvaluje statut Cen Jana Opletala. 

5. Vyhlášení soutěže na sošku Ceny Jana Opletala 

 Návrh usnesení: SK RVŠ vyhlašuje soutěž na sošku Ceny Jana Opletala. 

6. Informace z komisí a pracovních skupin 

7. Různé 

 

Usnesení č. 2: SK RVŠ schvaluje program 24. schůze.  

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0  

 

M. Farník poděkoval za schválení programu a přešel k dalšímu bodu jednání. 

 



 

2. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA SK RVŠ 

M. Farník informoval o plánovaných aktivitách v CRP. Dále informoval o proběhlé Konferenci 

akademických senátorek a senátorů, kterou hostila VŠB-TU Ostrava. Na konferenci se řešila témata – 

kolejné a investice do kolejí, well-being a mentální zdraví studujících, novela ZVŠ a Standard školitele, 

proběhla diskuse ombudsosob a zástupců v etických komisích a také diskuse k podpoře studentských 

organizací a PR studentských komor. M. Farník poděkoval zástupcům VŠB-TU Ostrava za organizaci 

konference. Dále M. Farník informoval o proběhlé schůzce s ministrem financí, na které se projednával 

postoj ministerstva k novele ZVŠ (sociální stipendia, reforma doktorského studia), možnosti státního 

rozpočtu a první návrh státního rozpočtu pro rok 2024 a také finanční podpora studujících (sociální 

stipendia a půjčky). V rámci reprezentativní činnosti dále informoval o aktivní účasti zástupců SK RVŠ na 

konferenci Hodnocení kvality na vysokých školách v ČR, kde se zástupci SK RVŠ zapojili do panelu 

k zapojení studujících do vnitřních kontrol kvality. Předseda dále informoval o zahraniční reprezentaci, 

kde zmínil, že L. Pray byla vybrána na pozici koordinátorky pro lidská práva a solidaritu ESU. Dále 

informoval o proběhlé konferenci EuroDoc (Uppsala), která byla zaměřena na akademické svobody, 

přístup k hodnocení vědy a rovné příležitosti – SK RVŠ zde zastupoval O. Havelka. Závěrem informoval o 

připravované změně konceptu Ceny Jana Opletala (viz další bod) a informoval, že zasedne v Národním 

konventu pro vzdělávání. Následně vyzval k diskusi a pak požádal plénum o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 3: SK RVŠ bere na vědomí informace z Předsednictva SK RVŠ. 

PRO: 14 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

 

3. INFORMACE Z PŘEDSEDNICTVA RVŠ 

M. Farník informoval, že na P RVŠ se projednával zejména návrh státního rozpočtu pro rok 2024. Ve vztahu 

k potřebné změně Statutu RVŠ, kvůli reassessmentu SK RVŠ informoval, že to bude řešeno formou per 

rollam hlasování. 

 

4. ZMĚNA STATUTU CEN JANA OPLETALA 

M. Farník a D. Solak prezentovali změny v předloženém Statutu Cen Jana Opletala. Na základě proběhlé 

diskuse se v dokumentu upravil název ocenění, rozšířily se kategorie a blíže se definovalo, kdo ceny může 

a kdo nemůže obdržet. M. Farník poděkoval za diskusi i návrhy na změnu a požádal o schválení upraveného 

statutu. 

 



 

Usnesení č. 4: SK RVŠ schvaluje statut Cen Jana Opletala. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

5. VYHLÁŠENÍ SOUTĚŽE NA SOŠKU CEN JANA OPLETALA 

M. Farník a D. Solak informovali plénum o soutěži na sošku CJO – podobný mechanismus, jak byl řešený 

před 2 lety. Požádali plénum, aby o této soutěži informovali na svých vysokých školách s tím, že jim výzva 

bude zaslána e-mailem. Následně M. Farník požádal o schválení usnesení. 

 

Usnesení č. 4: SK RVŠ vyhlašuje soutěž na sošku Ceny Jana Opletala. 

PRO: 15 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

6. INFORMACE Z KOMISÍ A PRACOVNÍCH SKUPIN 

Přítomní zástupci informovali o aktivitách v jednotlivých komisích a pracovních skupinách (pozn. některé 

informace, zejména zahraničí již bylo zmíněno v úvodu předsedou). 

 

7. RŮZNÉ 

M. Farník promítl kalendář všech jednání a akcí, které SK RVŠ čekají do konce kalendářního roku. Závěrem 

poděkoval všem členkám a členům SK RVŠ za účast na jednání a ukončil zasedání pléna. 

 

 

Zapsala: Ing. Anna Kruljacová, MSc, tajemnice 

Za správnost: Ing. Michal Farník, předseda 

  Bc. Martin Horváth, místopředseda pro organizaci a řízení 


